
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Samhällsbyggnadsnämnden
Sammanträdesdatum
2017-11-13

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§202 SBN2017/563

Lokalisering av förskola samt skola för årskurs 7-9 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen
Alternativ 1 (”Kulla”) rekommenderas för lokalisering av ny förskola samt skola för årskurs 7-9 i 
Bollebygds kommun.
 
Reservation
Sandra Eliasson (C) reserverar sig mot nämndens beslut med följande motivering: ”Miljöbalkens 
skrivning är tydlig i att byggnation på jordbruksmark endast ska ske om det inte finns andra 
alternativ. I detta fallet är det ställt utom allt rimligt tvivel att det inte föreligger en sådan 
situation, tvärt om finns det två utredda möjliga lösningar som alternativ till Kulla i 
tjänsteskrivelsen varav jag förespråkar alternativ Varpås. Den konsekvensbeskrivning som finns i 
ärende är starkt politiskt färgad och ingenstans berör tjänsteskrivelsen det faktum att 
 förvaltningen föreslår nämnden i sitt förslag till beslut att går stick i stäv med miljöbalkens 
skrivning. Den tabell med färgkoder som finns i tjänsteskrivelsen har inga kommentarer som 
förtydligar den. Att bedöma att detaljplaner på Varpås, ett område som pratats om länge ska 
bebyggas och inte tidigare väckt större debatt skulle ta lika lång tid att ta fram som en 
detaljplaneläggning av ett område som tidigare väckt så stora känslor hos bollebygdsborna så man 
valde att starta en egen kommun och bryta sig ur Borås, det är ju inte rimligt? Att Varpås skulle 
ha en sämre miljökonsekvens än Kulla är inte heller rimligt då det är Kulla som genererar MER 
skjutsande och skolskjutsar och ianspåkstagande av skyddsvärd mark. Varpås är ett stort område, 
Centerpartiet har aldrig sagt att vi ska bygga på gamla soptippen, det är inte möjligt och inte 
lämpligt och det är den enda negativa miljöeffekter som tas upp i materialet. Avslutningsvis 
redovisas att kostnaden blir högre med Varpåsalternativet. Dock är inte redovisat ur vilket 
perspektiv kostnaderna är analyserade. Det är såklart billigare att gräva i åkermarken än att bygga i 
skog och berg. Har kostnaden då för inköpet av marken som beslutades om tidigare i höst 
räknats med? Hur vägs de ekologiska aspekten i ekonomin? Kostnad för den faktiska 
byggnationen är bara en del, men ska vi bygga ett hållbart samhälle så ska även ekologi och 
sociala aspekter vägas in. Att möjliggöra en sammanbyggnad av vår centralort genom att bebygga 
Varpås och möjliggöra en väganslutning mot Bergadalen är en viktig insats för framtiden och för 
våra invånare. Vi kan inte acceptera att ekonomi endast handlar om kronor och ören kommande 
mandatperiod, utan vi måste också se att vi hanterar ekonomin på ett långsiktigt hållbart sätt och 
inte skjuter problemen på kommande generationer. Därmed reserverar jag mig å det bestämdaste 
mot det beslut som fattades om placering av ny skola, till förmån för placering Varpås.”
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Ärendet
Bildnings- och omsorgsnämnden antog i november 2016 ett lokalprogram för förskola och 
grundskola. Programmet innefattar även måltid samt kultur och fritid. Bildnings- och 
omsorgsnämnden beslutade samtidigt att skicka programmet till samhällsbyggnadsnämnden för 
vidare bearbetning Programmet beskriver bl a behov av fler platser för barn/ungdomar inom 
förskola och skola, detta utifrån en befolkningsprognos. Vidare framgår att skola/förskola ”bör 
byggas i Bollebygds tätort”.
 
Bildning- och omsorgsnämnden har (2017-04-26) i sitt yttrande till kommunstyrelsen (angående 
nybyggnationen) framfört att ”Nämnden anser att placeringen av skola och förskola bör vara i 
anslutning till kollektivtrafikspunkt och till väg som är strategisk för bilpendlare”.
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde i juni 2017 att ge samhällsbyggnadsnämnden 
i uppdrag att tillsammans med bildnings- och omsorgsnämnden planera ny förskola och skola för 
årskurs 7-9. Med hänsyn till diskussionen om kommunens tillväxttakt och den kraftigt 
försämrade ekonomin bör den fortsatta planeringen inledas med en bredare politisk förankring i 
likhet med tidigare skolbyggnation, samt en reviderad behovsanalys vad avser projektets 
omfattning, storlek och utbyggnadstakt.
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen fick vid möte i augusti 2017 med den politiska 
samordningsgruppen (PSG) (då förankringsprocessen för ”nya skolan” var på dagordningen) i 
uppdrag att göra en mycket översiktlig analys av de olika lokaliseringsförslag som lyfts fram.
 
Tjänstemän från bildnings- och omsorgsförvaltningen samt samhällsbyggnadsförvaltningens olika 
enheter har deltagit i framtagande av lokaliseringsutredningen. Samhällsbyggnadsförvaltningen 
har uppfattat tre alternativa platser för lokalisering, varvid dessa har bedömts. En mycket 
översiktlig analys avseende lokaliseringsförslag redovisades vid planberedningens möte den 30 
augusti 2017. Den 11 september 2017 redovisades den översiktliga analysen även vid möte med 
PSG.
 
Vid planberedningens möte den 10 oktober 2017 ges samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag 
att med lokaliseringsunderlaget som grund skriva fram ett ärende för beslut om lokalisering så att 
detaljplanearbetet kan fortskrida.
 
Bildnings- och omsorgsförvaltningen har under hösten reviderat lokalprogrammet och skrivit ned 
elevantalet till ca 600 (från tidigare ca 800 elever). Det är endast siffrorna som är uppdaterade i 
programmet, detta utifrån befolkningsprognoser som tagits fram och är presenterade av 
Statisticon (avser perioden 2017-2026) efter bildnings- och omsorgsnämndens beslut om 
lokalprogram i november 2016. Denna revidering ligger i uppdraget givet från 
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kommunfullmäktige i juni 2017.
 
Ärendegången: Tjänsteskrivelse tas fram för beslut i facknämnderna i november 2017 (för 
inhämtande av synpunkter och prioritering av lokaliseringsalternativen) . Kommunstyrelsen fattar 
därefter ett samlat beslut, i januari 2018.
 
Faktorer för bedömning: För att kunna ta ställning till de olika lokaliseringsalternativen har 
konsekvensanalysen gjorts mot bakgrund av olika faktorer (se bilaga).
Bedömningsfaktorer:
1) Uppfyllelse utifrån nämndens lokalprogram
2) Markinnehav
3) Detaljplan (påverkar tidplan)
4) Infrastruktur
5) Kollektivtrafik
6) Miljöaspekter
7) Ekonomi
8) Tidsaspekt
9) Kompetensförsörjning
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen; Alternativ 1 (”Kulla”) rekommenderas 
för lokalisering av ny förskola samt skola.
 
Förvaltningen förslag bifalls av Lars-Erik Olsson (S)
 
Ledamöternas förslag till beslut
Sandra Eliasson (C) föreslår att samhällsbyggnadsnämnden ska rekommendera alternativ 2 
(Varpås).
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels förvaltningens och dels Sandra 
Eliassons (C). Ordföranden ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 
samhällsbyggnadsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. Omröstning begärs och ska 
genomföras. Följande beslutsgång godkänns vid omröstningen;
Ja-röst för förvaltningens förslag. 
Nej-röst för Sandra Eliassons (C) förslag.
 
Omröstningsresultat
Med 3 ja-röster mot 1 nej-röst antar samhällsbyggnadsnämnden förvaltningens förslag. 3 
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ledamöter avstår från att rösta. Omröstningslista finns i anslutning till paragrafen i protokollet.
 
Reservation
Sandra Eliasson (C) reserverar sig mot nämndens beslut med följande motivering: ”Miljöbalkens 
skrivning är tydlig i att byggnation på jordbruksmark endast ska ske om det inte finns andra 
alternativ. I detta fallet är det ställt utom allt rimligt tvivel att det inte föreligger en sådan 
situation, tvärt om finns det två utredda möjliga lösningar som alternativ till Kulla i 
tjänsteskrivelsen varav jag förespråkar alternativ Varpås. Den konsekvensbeskrivning som finns i 
ärende är starkt politiskt färgad och ingenstans berör tjänsteskrivelsen det faktum att 
 förvaltningen föreslår nämnden i sitt förslag till beslut att går stick i stäv med miljöbalkens 
skrivning. Den tabell med färgkoder som finns i tjänsteskrivelsen har inga kommentarer som 
förtydligar den. Att bedöma att detaljplaner på Varpås, ett område som pratats om länge ska 
bebyggas och inte tidigare väckt större debatt skulle ta lika lång tid att ta fram som en 
detaljplaneläggning av ett område som tidigare väckt så stora känslor hos bollebygdsborna så man 
valde att starta en egen kommun och bryta sig ur Borås, det är ju inte rimligt? Att Varpås skulle 
ha en sämre miljökonsekvens än Kulla är inte heller rimligt då det är Kulla som genererar MER 
skjutsande och skolskjutsar och ianspåkstagande av skyddsvärd mark. Varpås är ett stort område, 
Centerpartiet har aldrig sagt att vi ska bygga på gamla soptippen, det är inte möjligt och inte 
lämpligt och det är den enda negativa miljöeffekter som tas upp i materialet. Avslutningsvis 
redovisas att kostnaden blir högre med Varpåsalternativet. Dock är inte redovisat ur vilket 
perspektiv kostnaderna är analyserade. Det är såklart billigare att gräva i åkermarken än att bygga i 
skog och berg. Har kostnaden då för inköpet av marken som beslutades om tidigare i höst 
räknats med? Hur vägs de ekologiska aspekten i ekonomin? Kostnad för den faktiska 
byggnationen är bara en del, men ska vi bygga ett hållbart samhälle så ska även ekologi och 
sociala aspekter vägas in. Att möjliggöra en sammanbyggnad av vår centralort genom att bebygga 
Varpås och möjliggöra en väganslutning mot Bergadalen är en viktig insats för framtiden och för 
våra invånare. Vi kan inte acceptera att ekonomi endast handlar om kronor och ören kommande 
mandatperiod, utan vi måste också se att vi hanterar ekonomin på ett långsiktigt hållbart sätt och 
inte skjuter problemen på kommande generationer. Därmed reserverar jag mig å det bestämdaste 
mot det beslut som fattades om placering av ny skola, till förmån för placering Varpås.”

Beslutsunderlag
 Lokalisering av förskola samt skola
 Konsekvensanalys 17-10-26
 Lokalprogram förskola grundskola kök och kultur - reviderat okt 2017

Skickas till
Kommunstyrelsen
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Voteringslista 

Mötesdatum
Samhällsbyggnadsnämnden 2017-11-13

Voteringslista: §202
Ärende: Lokalisering av förskola samt skola för årskurs 7-9,  SBN2017/563

Voteringslist(or)
Lokalisering av förskola och skola

Ledamot Ja Nej Avstår
Lars-Erik Olsson(S), ordförande X

Jakob Engelbrektsson(S), ledamot X

Otto Andreasson(S), ledamot X

Bengt Classon(M), vice ordförande X

Stefan Waldeholt(M), ledamot X

Sandra Eliasson(C), ledamot X

Fredrik Lind(SD), ersättare X

Resultat 3 1 3
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